
Talepapir til besvarelse af samrådsspørgsmål G

Samrådsspørgsmål G: ”Ministeren bedes 
kommentere vedlagte pressemeddelelse af 21. 
oktober 2004 fra Fagpressen vedrørende 
ekstraordinært udbytte fra Scandlines”

Svar:

• Jeg er glad for at jeg her får lejlighed til at 
knytte nogle kommentarer til de skriverier, 
der har været om, at aktionærerne vil 
trække et stort beløb ud af Scandlines og 
dermed true rederiets fremtidige udvikling.

• Trafikministeriet og Deutsche Bahn blev i 
foråret 2003 enige om en ny start for 
Scandlines

• Denne ny start indebar blandt andet, at 
formanden og næstformanden for 
bestyrelsen blev udskiftet.

• Aktionærerne er også enige om, at den 
vigtigste opgave for den nye formand og 
næstformand er,  sammen med den nye 
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direktion, at udarbejde en ny strategi i 
rederiet.

• Dette arbejde er i gang, og bestyrelsen vil 
på det næste bestyrelsesmøde den 29. 
november fortsætte drøftelserne om en 
strategi for rederiet.

• Det er rigtigt, at vi i forbindelse med 
drøftelserne om strategien for rederiet også 
har set på hvilket kapitalgrundlag, som 
Scandlines bør have.

• Scandlines er i dag et særdeles solidt 
selskab med en meget stærk indtjening, og 
der er derfor gode muligheder for at 
rederiet betaler et pænt udbytte til 
aktionærerne, uden at sætte Scandlines’ 
fremtidige udvikling på spil. 

• Når dette er sagt, har vi dog hele tiden lagt 
vægt på, at spørgsmålet om udbytte skal ses 
i sammenhæng med spørgsmålet om 
rederiets strategi, der som nævnt endnu 
ikke er på plads.

• Det er derfor ikke korrekt, at der er truffet 
beslutning om udbetaling af noget 
ekstraordinært udbytte fra Scandlines.
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• Vi vil som sagt se dette spørgsmål i 
sammenhæng med strategien for rederiet.

• Jeg vil heller ikke lægge skjul på, at der 
igen kan konstateres en række 
samarbejdsproblemer i rederiet.

• Disse problemer eksisterer i og mellem 
både direktion og bestyrelse. 

• Jeg vil gerne understrege at det daglige 
samarbejde er meget vigtigt, og jeg vil da 
også forlange, at bestyrelsen gør alt hvad 
den kan for at få det til at fungere.


